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BRM.0002.4.2022 

 

Protokół Nr XLI/22 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 26 kwietnia 2022 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych, radny Maciej Kapturski – nieobecny.  

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, zastępca burmistrza Aneta Furmańska, sekretarz Dorota 

Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Agata Pater oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom.  

Poinformował zebranych, że obrady Rady Miejskiej w Szydłowcu są transmitowane za pomocą 

urządzeń  rejestrujących obraz i dźwięk. Państwa uczestnictwo w Sesji Rady Miejskiej jest 

w pełni dobrowolne.  Uczestnicząc w obradach Rady Miejskiej wyrażacie Państwo zgodę na 

przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w tym wizerunku. Na podstawie 

przepisów o ochronie danych osobowych  informuję, iż: Administratorem danych osobowych 

jest Urząd Miejski w Szydłowcu z siedzibą pl. Rynek Wielki 1, 26-500 Szydłowiec, 

reprezentowany przez Pana Artura Ludwa-Burmistrza Szydłowca; Administrator danych 

powołał Inspektora ochrony danych z którą można się skontaktować pod adresem 

e - mail:iod@szydlowiec.pl Państwa dane osobowe w postaci wizerunku oraz głosu są 

transmitowane  i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, których 

przetwarzanie odbywa się w celu realizacji obowiązków prawnych ciążących na 

administratorze. Podstawą prawną przetwarzania danych osobowych jest art. 20 ust. 1b. Ustawy 

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz art. 6 ust. 1 lit. c) Rozporządzenia 2016/679 

RODO, co oznacza że przetwarzanie danych jest niezbędne do wypełnienia obowiązku 

prawnego ciążącego na administratorze. Nagrania są udostępniane na stronie podmiotowej UM, 

stronie BIP UM, YouTube. Odbiorcą Państwa danych osobowych mogą być podmioty 

uprawnione na podstawie obowiązujących przepisów prawa, podmioty, które zawarły umowę 

powierzenia przetwarzania danych z Administratorem zgodnie z art. 28 RODO oraz każde inne 

osoby, gdyż nagranie stanowi informację publiczną i są udostępniane pod w/w adresami 

internetowymi. Nagrania zapisane na nośnikach danych będą archiwizowane zgodnie 

z obowiązującymi w tym zakresie przepisami prawa. Osoba, której dane są przetwarzane 

posiada prawo dostępu do treści swoich danych oraz prawo ich sprostowania, ma prawo 

wniesienia skargi do  organu nadzorczego, tj. Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, 

w przypadku gdy  uzna, że przetwarzanie danych narusza obowiązujące przepisy prawa 

z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Przewod. obrad poprosił o potwierdzenie obecności radnych w systemie elektronicznym – 

załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu.   

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk odczytał porządek sesji:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołów Nr XXXIX/22 z dnia 14 marca 2022 r. oraz Nr XL/22 z dnia 11 

kwietnia 2022 r.  

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVII/273/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 28 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2022 – 2035; 

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2022 Nr 

XXXVII/274/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021 roku; 

3) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego; 

4) uchylenia uchwały nr XL/295/22 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 11 kwietnia 2022 

roku w sprawie upoważnienia Burmistrza Szydłowca do dokonywania zmian w planie 

dochodów i wydatków budżetu oraz wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Szydłowiec w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy 

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa; 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet radnym 

i sołtysom Gminy Szydłowiec; 

6) określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie gminy Szydłowiec na 

2022 rok; 

7) przekazania skargi według właściwości.  

6. Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Szydłowiec. 

7. Sprawozdanie za 2021 rok z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Sprawy różne. 

10.  Zamknięcie obrad. 

 

Ad 3.  

Przewod. obrad poinformował, że protokoły: Nr XXXIX/22 z dnia 14 marca 2022 r. oraz Nr 

XL/22 z dnia 11 kwietnia 2022 r. były wyłożone do wglądu i ewentualnych uzupełnień 

w Biurze Rady Miejskiej w obowiązującym terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono uwag 

i wniosków. Wobec powyższego zaproponował przyjęcie ich bez odczytania. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu w systemie elektronicznym - 

załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 4. 

Burmistrza Szydłowca Artur Ludew przedstawiła informację z prac Burmistrza Szydłowca 

pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu od 14 marca 2022 r. do 26 kwietnia 2022 r. 

I.W okresie od 14 marca 2022 roku do 26 kwietnia 2022 roku wydano 20 Zarządzeń, w tym: 
1. Zarządzenie Nr 28/22 z dnia 15 marca 2022 r. w sprawie wprowadzenia zmian 

w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2022. 

2. Zarządzenie Nr 29/22 z dnia 17 marca 2022 r. w sprawie ogłoszenia II przetargu na 

sprzedaż nieruchomości gruntowych położonych w Zdziechowie gmina Szydłowiec 

oznaczonych numerami działek 232/1 i 232/4 oraz powołania komisji przetargowej. 
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3. Zarządzenie Nr 30/22 z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonej do najmu w trybie bezprzetargowym na okres 3 lat, 

położonej w Szydłowcu. 

4. Zarządzenie Nr 31/22 z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonej do dzierżawy w trybie bezprzetargowym na okres 3 

lat, położonej w Szydłowcu przy ul. Piaskowej. 

5. Zarządzenie Nr 32/22 z dnia 24 marca 2022 r w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego instytucji kultury pn. Szydłowieckie Centrum Kultury – ZAMEK za 

2021 rok. 

6. Zarządzenie Nr 33/22 z dnia 24 marca 2022 r.w sprawie zmiany Zarządzenia Nr 

175/20 Burmistrza Szydłowca z dnia 31 grudnia 2020r. w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla rachunku dochodów pochodzących ze środków Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19. 

7. Zarządzenie nr 34/22 z dnia 25 marca 2022 r. w sprawie odwołania Dyrektora 

Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek w Szydłowcu. 

8. Zarządzenia Nr 35/22 z dnia 28 marca 2022 r w sprawie powołania Dyrektora 

Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek w Szydłowcu. 

9. Zarządzenie Nr 36/22 z dnia 31 marca 2022 r. w sprawie utworzenia oddziałów 

przygotowawczych w Publicznej Szkole Podstawowej nr 1 z Oddziałami 

Integracyjnymi im. Jana III Sobieskiego w Szydłowcu. 

10. Zarządzenie Nr 37/22 z dnia 31 marca 2022 r. w sprawie utworzenia oddziału 

przygotowawczego w Publicznej Szkole Podstawowej nr 2 im. Jana Pawła II 

w Szydłowcu. 

11. Zarządzenie Nr 38/22 z dnia 31 marca 2022 r. w sprawie wprowadzenia zmian 

w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2022. 

12. Zarządzenie Nr 39/22 z dnia 7 kwietnia 2022 r w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonej do najmu w trybie bezprzetargowym na okres 3 lat, 

położonej w Szydłowcu. 

13.  Zarządzenie Nr 40/22 z dnia 11 kwietnia 2022 r. w sprawie ogłoszenia konkursu na 

kandydata na stanowisko dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. Biskupa 

Jana Chrapka w Majdowie. 

14. Zarządzenie Nr 41/22 z dnia 11 kwietnia 2022 r. w sprawie ogłoszenia konkursu na 

kandydata na stanowisko dyrektora Przedszkola Samorządowego nr 1 im. 

Tęczowego Misia w Szydłowcu. 

15.  Zarządzenie Nr 42/22 z dnia 11 kwietnia 2022 r w sprawie przedstawienia 

sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za 2021 rok wraz 

z informacją o stanie mienia Gminy oraz planów finansowych instytucji kultury. 

16. Zarządzenie nr 43/22 z dnia 12 kwietnia 2022 r w sprawie określenia kwoty środków 

przeznaczonych do wydatkowania w ramach Budżetu Obywatelskiego Gminy 

Szydłowiec na 2023 r.  

17. Zarządzenie Nr 44/22 z dnia 21 kwietnia 2022 r. w sprawie nabycia nieruchomości 

gruntowej położonej w Szydłowcu na rzecz Gminy Szydłowiec. 

18. Zarządzenie Nr 45/22 z dnia 22 kwietnia 2022 r. w sprawie ogłoszenia otwartego 

konkursu ofert na realizację w roku 2022 zadań własnych gminy w zakresie 

realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 
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19. Zarządzenie Nr 46/22 z dnia 25 kwietnia 2022 r. w sprawie powołania Komisji 

Konkursowej do przeprowadzenia knkursu na kandydata na stanowisko Dyrektora 

Przedszkola Samorządowego nr 1 im. Tęczowego Misia w Szydłowcu. 

20. Zarządzenie Nr 47/22 z dnia 25 kwietnia 2022 r. w sprawie powołania Komisji 

Konkursowej do przeprowadzenia knkursu na kandydata na stanowisko Dyrektora 

Publicznej Szkoły Podstawowej im. Biskupa Jana Chrapka w Majdowie. 

 

II.W okresie od 14 marca 2022 roku do 11 kwietnia 2022 roku przekazano do Rady Miejskiej 

w Szydłowcu następujące projekty uchwał w sprawie: 

1. wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVII/273/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 28 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2022 – 2035; 

2. wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2022 Nr 

XXXVII/274/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021 roku; 

3. zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie;  

4. zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie;  

5. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego zachodniej części miasta Szydłowca oraz miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części obszaru sołectwa Szydłówek I; 

6. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

projekt Budżetu Obywatelskiego Gminy Szydłowiec; 

7. uchylająca uchwałę w sprawie utworzenia i przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin 

i Powiatu Szydłowieckiego: 

8. ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 

pożarnych z terenu gminy Szydłowiec biorących udział w działaniu ratowniczym, 

akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu;  

9. przyjęcia trybu, zasad udzielania oraz sposobu rozliczania dotacji celowej  

ze środków budżetu Gminy Szydłowiec dla Rejonowego Związku Spółek Wodnych 

w Szydłowcu realizujących zadania w zakresie wykonywania, utrzymywania oraz 

eksploatacji urządzeń wodnych; 

10. przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Szydłowiec na lata 2021-2024 

z perspektywą na lata 2025-2028; 

11. określenia kierunków działania Burmistrza Szydłowca w przedmiocie 

sprawozdania zarządu drogami publicznymi; 

12. ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych; 

13. przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani na lata 2022-2024. 

 

III.W okresie od 11 kwietnia 2022 roku do 26 kwietnia 2022 roku przekazano 

do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty uchwał w sprawie: 

1. zakresu pomocy obywatelom Ukrainy zw związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa; 

2. upoważnienia Burmistrza Szydłowca do dokonania zmian w planie dochodów 

i wydatków budżetu oraz wieloletniej prognozie finansowej Gminy Szydłowiec 

w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku 

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 
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IV.W okresie od 14 marca 2022 roku do 25 kwietnia 2022 roku wydano: 

 jedną decyzje umorzeniową z tytułu podatku w łącznym zobowiązaniu pieniężnym 

od osoby fizycznej na łączna kwotę 38,00 zł. ( słownie trzydzieści osiem złotych), 

 nie wydano żadnej decyzji umorzeniowej z tytułu opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

V. Informacja z realizacji Uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych na Sesji w dniu 

14 marca 2022 roku. 
1. Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVII/273/21 Rady 

Miejskie w Szydłowcu dnia 28 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2022 – 2035 – w trakcie realizacji. 

2. Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy 

Szydłowiec na rok 2022 Nr XXXVII/274/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 

28 grudnia 2021 roku –w trakcie realizacji. 

3. Uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie – w trakcie 

realizacji. 
4. Uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie – w trakcie 

realizacji. 
5. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego zachodniej części miasta Szydłowca oraz 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obszaru sołectwa 

Szydłówek I –w trakcie realizacji. 

6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wymagań, jakie powinien 

spełniać projekt Budżetu Obywatelskiego Gminy Szydłowiec – zrealizowano. 

7. Uchwała uchylająca uchwałę w sprawie utworzenia i przystąpienia  

do Stowarzyszenia Gmin i Powiatu Szydłowieckiego – zrealizowano. 

8. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego  

dla członków ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy Szydłowiec 
biorących udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu 

lub ćwiczeniu – zrealizowano. 

9. Uchwała w sprawie przyjęcia trybu, zasad udzielania oraz sposobu rozliczania 

dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Szydłowiec dla Rejonowego Związku 

Spółek Wodnych w Szydłowcu realizujących zadania w zakresie wykonywania, 

utrzymywania oraz eksploatacji urządzeń wodnych – stwierdzono nieważność 

Uchwałą Nr 10.166.2022 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Warszawie z dnia 12 kwietnia 2022 r. 

10. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Szydłowiec na lata 2021-2024 z perspektywą na lata 2025-2028 – w trakcie 

realizacji. 
11. Uchwała w sprawie określenia kierunków działania Burmistrza Szydłowca  

w przedmiocie sprawozdania zarządu drogami publicznymi – w trakcie realizacji. 

12. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków  

i klubów dziecięcych – zrealizowano. 

13. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani na lata 2022-2024 – 

w trakcie realizacji. 

VI.Informacja z realizacji Uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych na Sesji w dniu 11 

kwietnia 2022 roku. 
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1. Uchwała zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa – w trakcie realizacji. 

2. Uchwała w sprawie upoważnienia Burmistrza Szydłowca do dokonania zmian 

w planie dochodów i wydatków budżetu oraz wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Szydłowiec w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy 

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa – Złożono projekt 

uchwały w Radzie Miejskiej w Szydłowcu w sprawie jej uchylenia. 

 

Ad 5 pkt 1.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały 

w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVII/273/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 28 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na 

lata 2022 – 2035.  

1. Zwiększeniu ulega plan dochodów o kwotę 65.000 zł – środki z refundacji poniesionych 

wydatków w latach ubiegłych na zadaniu „Rozwój aktywności społeczno-gospodarczej 

obszarów rewitalizowanych poprzez zagospodarowanie terenu nad zalewem, rzeką 

Korzeniówką oraz modernizację kina Górnik w Szydłowcu”. Zadanie realizowane w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego  Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020. 

2. Zwiększeniu ulega plan wydatków o kwotę 65.000 zł na przedsięwzięciu majątkowym pn.: 

„Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie gminy Szydłowiec - współfinansowane ze 

środków RFIL”. Po przeprowadzonym postępowaniu przetargowym najniższa oferta 

przewyższa zaplanowane środki w budżecie.  

 W związku z powyższym: 

1) Plan dochodów wynosi    85.100.499,56 zł 

z tego: 

a) dochody bieżące w kwocie   74.066.549,56 zł, 

b) dochody majątkowe w kwocie    11.033.950,00 zł 

2) Plan wydatków wynosi    92.609.140,40 zł,  

z tego: 

a) wydatki bieżące w kwocie   73.765.738,86 zł, 

b) wydatki majątkowe w kwocie   18.843.401,54 zł 

Zmianie ulega załącznik Nr 1 i Nr 2  do projektu uchwały. 

 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVII/273/21 

Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2022 – 2035. 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały 

z autopoprawką– załącznik nr 4 do protokołu.  
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Ad 5 pkt 2. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały 

w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2022  

Nr XXXVII/274/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021 roku.  

1. Zwiększeniu ulega plan dochodów o kwotę 65.000 zł – środki z refundacji poniesionych 

wydatków w latach ubiegłych na zadaniu „Rozwój aktywności społeczno-gospodarczej 

obszarów rewitalizowanych poprzez zagospodarowanie terenu nad zalewem, rzeką 

Korzeniówką oraz modernizację kina Górnik w Szydłowcu”. Zadanie realizowane w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego  Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020. 

2. Zwiększeniu ulega plan wydatków o kwotę 65.000 zł na zadaniu inwestycyjnym  

„Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie gminy Szydłowiec - współfinansowane ze 

środków RFIL”. Po przeprowadzonym postępowaniu przetargowym najniższa oferta 

przewyższa zaplanowane środki w budżecie.  

W związku z powyższym: 

1) Plan dochodów wynosi     85.100.499,56 zł 

z tego: 

a) dochody bieżące w kwocie   74.066.549,56 zł, 

b) dochody majątkowe w kwocie    11.033.950,00 zł 

2) Plan wydatków wynosi     92.609.140,40 zł,  

z tego: 

a) wydatki bieżące w kwocie   73.765.738,86 zł, 

b) wydatki majątkowe w kwocie   18.843.401,54 zł 

Zmianie ulega załącznik Nr 1, Nr 2 i Nr 3 do projektu uchwały.  

Przedstawiła projekt uchwały w sprawia wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy 

Szydłowiec na rok 2022 Nr XXXVII/274/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 

2021 roku. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radna Grażyna Rycerska zapytała Burmistrza dlaczego wprowadza nowe zadanie a nie 

wywiązuje się z tych zadań, które zostały już wprowadzone na ten rok. Poprosiła o wyjaśnienie 

dla mieszkańców ul. Dworskiej, że ulica ta nie będzie wykonywana w tym roku nawet w części.  

Zapytała Burmistrza kiedy zostanie wyremontowany plac zabaw przy PSP nr 1 z Oddziałami 

Integracyjnymi w Szydłowcu.  

 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa stwierdził, że omawiany projekt uchwały jest bardzo 

istotny ze względu na to, że Rada podejmuje zmiany, które mają zapewnić bieżące wsparcie 

dla obywateli Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym. Jednak mimo wszystko wstrzyma się 

od głosu ponieważ w tym projekcie uchwały występuje zmiana dotycząca likwidacji remontu 

ul. Bankowej i rogu ul. Kilińskiego, to zadanie zostało wprowadzone na poprzedniej sesji i dziś 

znowu to zadanie Rada zdejmuje, takie działalnie jest niepoważne ponieważ albo chcemy to 

robić albo nie. Radnemu nie wydaje się aby argument który mówi o tym że środków jest za 

mało na to zadanie tj. 20 tys zł, był na tyle celny aby to zadanie rzeczywiście zdejmować. Zadań 

na które brakuje środków w pierwszej wersji jest 80% a może i więcej i zawsze te środki są 

dokładane. Nie można się tak ,,bawić w kota i myszkę” miesiąc temu uważamy, że to zadanie 
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jest ważne a po miesiącu jest już zdejmowane, to nie tędy droga. Nie podobają się także rademu 

argumenty, że to zadanie jest za drogie i nie będziemy robić takich ,,dziur” czy ,,zalewów 

wodnych” ponieważ ,,za dużo pieniędzy idzie w tą dziurę”. Uważa, że każde zadanie jakie jest 

wykonywane jest istotne oraz ważne i ktoś z takiego zadania korzysta.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, że wprowadzane są nowe zadania 

w miejsce zadań, które albo nie otrzymały dofinansowania.  Na ul. Dworska Gmina nie 

otrzymała dofinasowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Gmina miała na to zadanie 

150 tys zł jako wkład własny do tej drogi i w związku z tym, że zadanie nie zostało 

dofinansowane a z tej kwoty 150 tys zł Gmina zleciła wykonanie dokumentacji technicznej na 

odwodnienie i budowę ul. Dworskiej w związku z tym Gmina nie jest w stanie wykonać tego 

zadania za 110 tys zł, dlatego to zadanie zostało przełożone na inne zadanie, które było 

umieszczone w budżecie w zeszłym roku i mówił, że to zadanie będzie chciał w konsekwencji 

w budżecie umieścić.  

Odnosząc się do tematu ul. Bankowej, Gmina ma w budżecie zagwarantowane 20 tyś zł na ten 

cel, wystąpiły dwie oferty, jedna oferta na ok 53 tyś zł, a druga na ponad 100 tyś zł. W związku 

z tym tych środków Gminie brakuje na wykonanie tego zadanie. To są właśnie powody 

dlaczego te zadanie są z budżetu zdjęte a na ich miejsce wprowadzono nowe w zakresie 

posiadanych środków.  

Odnosząc się do placu zabaw przy PSP nr 1 w Szydłowcu bardzo mu zleży aby ten plac zabaw 

został naprawiony, szuka finansowania dla tej inwestycji i póki nie pozyskano środków 

zewnętrznych na realizację tego celu ponieważ nie było takiej możliwości.  

Odnosząc się do wypowiedzi wiceprzewodniczącego M. Plewy, że to brzmi niepoważnie że 

jedno zadnie jest zdejmowane a drugie wprowadzane stwierdził, że jest to normlana praktyka 

a decyzję w tej sprawie podejmuje Rada Miejska. W obecnej poważnej sytuacji jeżeli chodzi 

o finanse Gminy i o obecną sytuację geopolityczną i myśli, że takich sytuacji gdzie będzie 

,,rozdzielać włos na czworo” i będzie trzeba podejmować trudne decyzje będzie jeszcze więcej. 

Oczywiście każdy by chciał podejmować tylko te decyzje, które są pozytywne i wszystkich 

zadowalają ale w tej sytuacji i w tak trudnych czasach w jakich się znaleźliśmy nie jest to 

możliwe. 

 

Radna Grażyna Rycerska zapytała Burmistrza Szydłowca dlaczego kłamie. Stwierdziła, że 

Burmistrz obiecał, że przynajmniej w połowie ul. Dworska zostanie zrobiona, Burmistrz tak 

mówił na posiedzeniach komisji i na sesji gdy o to radna pytała.  

Dodała, że może wskazać skąd wziąć pieniądze na budowę placu zabaw przy szkole 

podstawowej, 400 tyś zł zostało przekazane na budowę drogi przez las, ze sprzedaży działki za 

która Gmina wzięła także 400 tyś zł, a także Gmina ma środki ,,wolne”  w kwocie 354 tyś zł. 

Uważa, że remont placu zabaw przy szkole powinien być priorytetem Burmistrza i powinien 

być wykonany natychmiast.  

 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa odpowiedział w trybie ,,ad vocem” do wypowiedzi 

Burmistrza Szydłowca, który wskazał, że jedno zadnie zdjęte z budżetu i przyjmowane drugie 

jest rzeczą normalnie praktykowaną. Radny się z tym zgadza ale trudno mu się zgodzić z takim 

działaniem, że na jednej sesji przyjmowane jest zadanie które za chwile zdejmowane jest na 

drugiej sesji. Jest to jedno i to samo zadanie i w tym przypadku jest to dla radnego problem.  

Kolejną rzeczą jest to że zadanie jest niedofinansowane to także już mówił, że większość zadań 

w budżecie jest niedoszacowane natomiast w późniejszym terminie poszukuje się środków 

i wtedy rzeczywiście jakieś zadanie jest zdejmowane po to aby zrealizować inne, wtedy szacuje 

się które jest istotniejsze i które dostało dofinansowanie a które takiego dofinansowania nie 
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dostało i siłą rzeczy musi zostać zdjęte. W przypadku tego zadania było wpisane tam 20 tyś zł 

po to aby znajdowało się w budżecie z nadzieją, że uda się do tego jakieś środki uzupełnić i tak 

się nie stało ponieważ Rada ma postanowić że to zadnie będzie zdjęte.   

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odnosząc się do wypowiedzi radnej G. Rycerskiej 

stwierdził, że nie kłamie i bardzo szanuje siebie i innych a także stara się ważyć słowa 

a zauważył, że radna tego nie robi ale to już jest kwestia poziomy wypowiedzi radnej. 

W każdym bądź razie to rzeczywiście on jest Burmistrzem i on decyduje o wprowadzaniu zadań 

do budżetu i to jego boli głowa o tego jak ,,załatać te wszystkie dziury” i jak między innymi 

zrealizować zadania typu plac zabaw przy PSP nr 1 w Szydłowcu, który rzeczywiście jest do 

zrealizowania.  

 

Radna Grażyna Rycerska zwróciła się do Burmistrza aby ją nie obrażał, to co mówi Burmistrz 

to wypływa z serca Burmistrza i czuje co radna mówi, a mówi dobrze, spokojnie i opiniowanie 

a Burmistrz w tej chwili radną obraża. Nie przystoi to Burmistrzowi takie zachowanie.   

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew stwierdził, że jego słowa można odtworzyć i czy 

ktokolwiek z państwa uważa, że jego słowa były nieodpowiednie wręcz przeciwnie to radnej 

słowa były nieodpowiednie na co zwrócił uwagę. Rada zarzuciła Burmistrzowi kłamstwo a jest 

to nieprawdą.  

 

Radna Grażyna Rycerska zwróciła się o odtworzenie wypowiedzi Burmistrza.  

 

Przewod. M. Koniarczyk zwrócił się, aby w tym wątku zakończyć dyskusję ponieważ 

chciałby, aby została poprowadzona dyskusja nad tematem tego projektu uchwały.  

Poinformował, że obrady sesji są rejestrowane i będzie można odtworzyć sobie poszczególne 

wypowiedzi. Także będzie chciał się odnieść do zaistniałej sytuacji ponieważ 10 stycznia 2022 

r. składał interpelacje w sprawie ul. Bankowej i bardzo mu zależało aby to zadanie się znalazło 

w budżecie tak jak tłumaczył na posiedzeniu komisji, na którym było to zadanie przyjmowane. 

Odczytał odpowiedź Burmistrza dotyczącą modernizacji jezdni na skrzyżowaniu ul. Bankowej 

,,Z uwagi na tworzące się w tym miejscu rozlewisko wody opadowej informuje, że jedynym 

rozwiązaniem problemu jest zabudowa na przedmiotowym skrzyżowaniu wpustów ulicznych 

odprowadzające wodę opadowe z jezdni w tym celu w roku 2021 została zlecona i opracowana 

dokumentacja projektowo-kosztorysowa budowy przyłącza kanalizacji deszczowej dwóch 

wpustów ulicznych planowane w kosztorysie inwestorskim. Koszt wykonania powyższych 

robót to 35.330,13 zł. Zadanie nie zostało wznowione do realizacji w uchwale budżetowej na 

bieżący rok, jego wykonanie będzie możliwe w trakcie roku po pojawieniu się dodatkowych 

środków finansowych”. Kwota która została wskazana już pokazuje jasno, że z każdym dniem 

i miesiącem te wartości będą coraz wyższe i jeżeli teraz tego nie wykonamy a Burmistrz 

potwierdził, że taka kwota, która była po zapytaniu ofertowym i wynosiła ok. 55 tyś zł i druga 

ok 100 tyś zł. To także pokazuje, że występuje duża różnica między wykonawcami i ta pierwsze 

propozycja przy tej sytuacji naprawdę jest korzystna i uważa, że warto by było  zrealizować to 

zadanie. Chciałby zgłosić wniosek w tej sprawie ponieważ uważa, że każde zadanie w tym 

budżecie jest ważne i nie ma rozróżniania na  to, że  ważniejsze są strategiczne zadanie. 

Chciałby aby ten budżet był w 100% zrealizowany ale nie mamy żadnej gwarancji, że po 

przetargowych wykonaniu będziemy w stanie zrealizować inne pozostałe zadania w tej sytuacji 

co się dzieje na rynku, mowa tu o wynagrodzeniu i inflacji etc. Zwrócił się z prośbą o przyjęcie 

i pozostawienie tych zadań ze względu na to, że z perspektywy czasu może się to bardzo różnie 

potoczyć i może wstąpi szansa aby je zrealizować.  
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Wniosek Przewodniczącego RM Marka Artura Koniarczyka 

Wnioskuję o pozostawienie w planie wydatków na rok 2022 zadania pn. „Budowa ulic: 

Podzamcze, Lipowa i Dworska w Szydłowcu - budowa ulicy Dworskiej” oraz zadania pn. 

„Poprawa infrastruktury drogowej poprzez modernizację ul. Bankowej w Szydłowcu”. 

Źródło pokrycia z wolnych środków z lat ubiegłych. 

 

Przewod. obrad poddał wniosek pod głosowanie w systemie elektronicznym– załącznik nr 

5 do protokołu.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 5 pkt 3. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z zapisami 

Uchwały Budżetowej na rok 2022, postanowiono, iż Gmina Szydłowiec będzie partycypować 

w kosztach zadań realizowanych przez Powiat Szydłowiecki wymienionych w treści projektu 

uchwały. W związku z powyższym zachodzi konieczność podjęcia uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radna Grażyna Rycerska stwierdziła, że projekt uchwały pokazuje jak ,,lekką ręką” Gmina 

wydaje pieniądze. Zaproponowała, aby także udzielić dofinansowania Gminie Chlewiska aby 

została zrobiona ul. Zielonka.   

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 5 pkt 4. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały nr XL/295/22 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 11 kwietnia 2022 roku w sprawie 

upoważnienia Burmistrza Szydłowca do dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków 

budżetu oraz wieloletniej prognozie finansowej Gminy Szydłowiec w celu realizacji zadań 

związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z art. 111 pkt 1 i 3 ustawy z dnia 12 marca 2022 r. 

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa 

(Dz.U. z 2022 r., poz. 583 ze zm.) upoważnienia winny znaleźć się w części normatywnej 

uchwały w sprawie: 

- wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy na rok 2022 – art.111 pkt 1, 

- wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej – art.111 pkt 3.  

  W związku z powyższym uchyla się uchwałę nr XL/295/22 Rady Miejskiej 

w Szydłowcu z dnia 11 kwietnia 2022 roku w sprawie upoważnienia Burmistrza Szydłowca 

do dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków budżetu oraz wieloletniej prognozie 
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finansowej Gminy Szydłowiec w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad 5 pkt 5. 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś przedstawiła projekt uchwały zmieniający uchwałę 

w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet radnym i sołtysom Gminy Szydłowiec wraz 

z uzasadnieniem. Zgodnie z  art. 37 b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym Rada może ustanowić zasady na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego 

jednostki pomocniczej będzie przysługiwała dieta oraz zwrot kosztów podróży służbowej. 

Przedstawiany projekt uchwały przewiduje zmianę wysokości diet dla Sołtysów z terenu gminy 

Szydłowiec, która urealnienia koszty ponoszone przez Sołtysów, związane z wykonywaniem 

tej funkcji.  

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały – 

załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad 5 pkt 6. 

Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnym i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego oraz 

wykazu kąpielisk na terenie gminy Szydłowiec na 2022 rok wraz z uzasadnieniem. Rada 

Miejska zgodnie z art. 37 ust. 2 ustawy z dnia 20 lipca 2017 roku - Prawo wodne w drodze 

uchwały będącej aktem prawa miejscowego, ustanawia sezon kąpielowy na terenie gminy. 

Na terenie gminy Szydłowiec sezon kąpielowy w 2022 roku ustanowiony w przedmiotowym 

projekcie uchwały jest planowany w okresie od 1 lipca do 31 sierpnia 2022 roku. Kąpielisko 

wydzielone zostanie na terenie zbiornika wodnego „Zalew” w Szydłowcu przy ul. Folwarcznej. 

Zapewnienie zorganizowanego kąpieliska z opieką ratowników i właściwą infrastrukturą, 

zapewni bezpieczne miejsce do rekreacji i wypoczynku. W związku z tym przyjęcie powyższej 

uchwały jest w pełni uzasadnione. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. M. Koniarczyk stwierdził, że całkiem niedawno Sejm RM przyjął nowelizację 

prawa wodnego, ale nie wie czy Prezydent RP już podpisał tą nowelizację. Występują tam 

pewne propozycje zmian i jedną z tych zmian oprócz tego, że nie będzie trzeba już dołączać 

wypisów i wyrysu, co także jest istotne ponieważ trochę to uprości procedurę. Występuje także 

zapis, że zgodnie z nowymi przepisami miejsca okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli będą 

mogły funkcjonować przez 30 kolejnych dni. Zastanawia go ten zapis, ponieważ w przypadku 

naszych projektów uchwał występował okres tak jak w obecnie procedowanym projekcie czyli 
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od początku lipca do końca sierpnia. Zapytał jak te zapisy będą się miały do tego jeżeli 

ewentualnie gdyby zostały dokonane i wprowadzone te zmiany czy Rada Miejska będzie 

zmuszona nowelizować swoje zapisy.   

 

Kierownik J. Pytlak poinformował, że ten konkretny zapis w najmniejszym stopniu nie 

dotyczy Gminy Szydłowiec, ponieważ prawo wodne definiuje kąpieliska jako dwa rodzaje, 

kąpieliska typowe urządzone i miejsca okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli. Przypomniał, 

że 3 lata temu była bardzo duża nowelizacja prawa wodne, wcześniej kąpieliska było dużo 

łatwiej i prościej uruchomić na obecną chwilę jest to nieważne, kąpieliska które funkcjonują od 

stu lat muszą corocznie być organizowane na podstawie uchwał gminy, ponieważ są dość 

mocne wymogi, które zostały zdefiniowane w przypadku kąpielisk, wprowadzono także coś 

podobnego tj. miejsce wykorzystywane okazjonalnie i takie miejsca nie mają narzucone już 

takich rygorystycznych wymogów natomiast występuje problem, że zgodnie z tym co 

ustawodawca zapisał mogą funkcjonować jedynie 30 dni, nie będzie się do tego odnosił 

w naszych warunkach jaki ma to sens. Nowelizacja o której mówił Przewodniczący RM 

wprowadziła jeszcze jeden dość istotny zapis, że do tej pory miejsca okazjonalnie 

wykorzystywane również musiałby być ustalane na podstawie uchwał gmin, natomiast teraz 

będą ustalane decyzją burmistrza. Nie dotyczy jednak to Gminy Szydłowiec ponieważ Gmina 

organizuje typowe kąpielisko spełniające wszelkie wymogi, także te postulowane zmiany nie 

będą miały wpływu na to co zostaje ustalane.  

 

Przewod. M. Koniarczyk dopytał ws. kąpielisk czy także były wprowadzane jakiś zmiany 

odnośnie kryteriów wprowadzania do funkcjonowania tych kąpielisk. Czy występują jakiś 

,,utrudnienia” czy może coś jest na korzyść.  

 

Kierownik J. Pytlak oznajmił, że cały czas mówimy o tej zmianie, która była wprowadzana 

3 lata, była to bardzo radyklana zmiana i w tym momencie droga jest naprawdę dość długa. 

Jeżeli jest w tym temacie zainteresowanie może przedstawić w tym temacie ,,mapę drogową” 

jak to wygląda. Zgodnie z obowiązującym prawem wodnym do końca grudnia roku 

poprzedniego wnioskodawca czyli organizator kąpieliska składa komplet dokumentów do 

Burmistrza Szydłowca, czyli do końca grudnia należy wiedzieć, że za pół roku będzie się 

chciało zorganizować kąpielisko, jest to termin zapisany i niemożliwy do przekroczenia, jeżeli 

ktoś nie dopełni tego terminu nie będzie mowy o zorganizowaniu tego kąpieliska. Następnie 

przygotowuje się projekt uchwały, który podaje się do publicznej wiadomości i jest termin nie 

krótszy niż 21 dni na zgłaszanie uwag, po tym terminie jest 14 dni na rozpatrzenie tych uwag. 

Wnioski z rozpatrzenia uwag oraz projekt uchwały przekazuje się do Wód Polskich 

i Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska oraz Sanepidu, te trzy instytucje opiniują 

projekt uchwały. Bardzo kosztownym i wymaganym dokumentem jest Profil Wodny, czyli 

specjalistyczne opracowanie, które wykonują firmy i za które także należy zapłacić. Dopiero 

po tym wszystkim i przejdzie się tą długą drogę, opiniowania, uzgodnień opiniowań, projekt 

może być przyjmowany.  

 

Przewod. M. Koniarczyk zapytał czy coś zmieniło się jeżeli chodzi o dopuszczanie kąpielisk 

do użytku czy występują jakieś nowe wskazania, nowe normy w sprawie stanu wód.  

 

Kierownik J. Pytlak poinformował, że są wymagane badania w kąpieliskach, które są przez 

organizatora przeprowadzane przed sezonem, te badania muszą być przez laboratoria 

akredytowane i na podstawie tych wyników jeżeli wyniki są pozytywne kąpielisko jest 

dopuszczane, później w trakcie sezonu również takie badania są powtarzane.  
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Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad 5 pkt 7. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marek Cegliński przedstawił projekt 

uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości wraz z uzasadnieniem. W dniu 

03.03.2022 do Rady Miejskiej w Szydłowcu wpłynęła skarga na nierealizowanie zamówienia 

publicznego i marnowanie środków publicznych. Skarżąca miała zastrzeżenia co do 

wykonywanych usług transportowych przez podmiot z którym Gmina Szydłowiec - Zarząd 

Edukacji i Finansów Publicznych w Szydłowcu zawarła umowę. Skarga była przedmiotem prac 

Rady Miejskiej w Szydłowcu na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 

28.03.2022 r. w których uczestniczyła Dyrektor Zarządu Edukacji i Finansów Publicznych 

w Szydłowcu.  Zgodnie z art. 229 pkt 3 Kodeksu postepowania administracyjnego (t. j. Dz. U. 

2021 poz. 735 z późn. zm.) Rada gminy jest organem właściwym do rozpatrzenia skargi 

dotyczącej zadań lub działalności wyłącznie wójta (burmistrza lub prezydenta miasta) 

i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych. Skarga z dnia 03.03.2022 nie zawierała 

zarzutów dotyczących działalności organu wykonawczego gminy – Burmistrza ani też 

kierowników gminnych jednostek organizacyjnych. Zarzuty zawarte w przedmiotowej skardze 

skierowane były pod adresem zewnętrznego podmiotu, który świadczy usługi transportowe na 

podstawie zawartej umowy na rzecz Gminy Szydłowiec – Zarządu Edukacji i Finansów 

Publicznych w Szydłowcu. W związku z powyższym do rozpatrzenia skargi związanej 

z nienależytym wykonaniem umowy właściwy jest Burmistrz Szydłowca jako organ 

wykonawczy Gminy Szydłowiec. Zgodnie z art. 231 ustawy kodeks postepowania 

administracyjnego, jeżeli organ, który otrzymał skargę nie jest właściwy do jej rozpatrzenia, 

obowiązany jest do jej przekazania organowi właściwemu, zawiadamiając równocześnie o tym 

skarżącego. Jak wyżej zostało wskazane właściwym do rozpatrzenia skargi jest Burmistrz 

Szydłowca. Dlatego niniejsza uchwała jest uzasadniona.  

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad 6. 

Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Szydłowiec. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianej informacji: 

Komisja Budżetu zaopiniowała informację pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym informację – załącznik 

nr 12 do protokołu.  

 

Ad 7.  

Przyjęcie sprawozdania za 2021 rok z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu 

pieczy zastępczej. 
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Opinia komisji w sprawie omawianego sprawozdania: 

Komisja Edukacji zaopiniowała informację pozytywnie. 

 

Przewod. M. Koniarczyk stwierdził, że sprawozdanie za 2021 rok z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej zostało bardzo solidnie i rzeczowo zostało 

przygotowane i pogratulował Dyrektorowi MOPSu, który przygotował to sprawozdanie.   

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym sprawozdanie – 

załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad 8.  

Wiceprzewodnicząca Dorota Jakubczyk złożyła interpelacje. /w zał. do prot./ 

Interpelacja w sprawie:  

Wnioskuję o przeprowadzenie przeglądu armatury wodociągowej na sieci 

wodociągowej w miejscowości Majdów, Łazy i Ciechostowice w celu sprawdzenia 

stanu technicznego zasuw oraz hydrantów, jak również konieczności zamontowania 

nowych hydrantów. Powyższe należy wykonać w trybie pilnym z uwagi na coraz 

liczniejsze pożary, głównie nieużytków. Straż Pożarna ma problemy ze znalezieniem 

hydrantów z powodu na ich zasypania lub też zakrzewienia. Bardzo często bywa, 

że brak jest głowicy zasuwy lub skrzynki zasuwy, hydranty też są nieoznakowane, 

co znacznie utrudnia akcje ratownicze, wobec powyższego rozważyć należy 

zamontowanie hydrantów naziemnych. 

Bardzo proszę w imieniu mieszkańców oraz strażaków o bardzo poważne 

potraktowanie w/w problemu, gdyż wiąże się to bezpośrednio z ratowaniem życia 

oraz zdrowia mieszkańców. Informuję też, że pismo z dnia 11.10.2019 roku 

skierowane do Burmistrza Szydłowca zawierające informację w sprawie kontroli sieci 

hydrantowej w miejscowości Ciechostowice do dnia dzisiejszego pozostało bez echa. 

 

Dodała w temacie przeglądu armatury wodociągowej na sieci wodociągowej w miejscowości 

Majdów, Łazy i Ciechostowice, że nie wie czym jest to spowodowane, ponieważ na każdym 

zebraniu strażackim ten problem jest poruszany. Na sesji obecny jest Burmistrz Szydłowca, 

odbyła się już kilkukrotnie rozmowa z Spółką Wodociągi i Kanalizacja i cały czas pozostaje to 

bez echa. Na osiedlu Południe mógł być zrobiony przegląd przez wodociągi i jest także plan 

wymiany zasuw i modernizacja tej sieci. Nie wie czym jest to spowodowane, że w jednym 

miejscu można to zrobić a w drugim nie.  

 

 

 

Interpelacja w sprawie:  

Proszę o uzupełnienie odpowiedzi na moją interpelację z dnia 14 marca br. w sprawie 

podwyżek dla pracowników samorządowych, gdyż pracownicy samorządowi to też 

pracownicy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, czy też pracownicy 

administracyjno-obsługowi Szkół, Przedszkoli i Żłobków a nie tylko pracownicy 

Urzędu Miejskiego gdzie płace wzrosły średnio o 8,9% od m-ca stycznia br. zgodnie 

z odpowiedzią na moją interpelację. 
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Dodała, że 8,9% wzrostu płac, że wpływ na to miały głównie podwyżki osób funkcyjnych. 

Rozmawiała z pracownikami i jeżeli chodzi o pracowników administracji obsługi zwłaszcza 

w szkołach to nie pobierali wysługi, która wliczana była do wynagrodzenia najniższego, co 

było niezgodne z prawem, otrzymali tą wysługę od miesiąca stycznia i zdaniem radnej nie 

należy tego traktować jako podwyżkę ponieważ to im się po prostu należało.  

 

Ad 9. Sprawy różne.  

Burmistrz Szydłowca A. Ludew przypomniał, że rzeczywiście interpelacje składa się na 

piśmie i poprosił, aby były one odczytywane jeżeli jest taka potrzeba, bez zbędnych 

dodatkowych komentarzy ponieważ ustnie nie składa się interpelacji. W sprawach różnych 

można złożyć takie zapytanie. Oczywiście pisemnie odpowie.  

Odniósł się w sprawie przeglądu hydratów, zostało to zlecone przez Burmistrza dwukrotnie, 

upoważniony i odpowiedzialny był za to, w tych miejscowościach tj. Łazy, Majdów  

i Ciechostowice, Komendant Krzysztof Adamczyk i jeżeli ten przegląd został wykonany 

nieprawidłowo to oczywiście wyciągnie konsekwencje od Komendanta. 

Odnosząc się do kwestii pracowniczej to nie leżą one w kompetencji Rady Miejskiej to są 

sprawy dyrektorów jednostek, odpowiedz na interpelacje została udzielona. Dodał, że od dawna 

nie ma takiej formy, że wysługa lat wliczana jest oddzielnie do wynagrodzenia i jest to 

wprowadzone ustawowo i nie ma takiej możliwości aby było to wykonywane inaczej.   

 

Wiceprzewodnicząca Dorota Jakubczyk odnosiła się w trypie ,,ad vocem” do wypowiedzi 

Burmistrza Szydłowca. Nie wie z czego to wynika, ale Burmistrz jest ,,arogancki” nie potrafi 

uszanować wypowiedzi radnych, nawet interpelacji. To czy radna doda komentarz czy nie to 

jest włącznie sprawa radnej i wolno radnej takie rzeczy robić, sprawuje mandant a Burmistrz 

wykracza poza swoje kompetencje. To Rada Miejska jest organem stanowiącym Burmistrz jest 

tylko organem wykonawczym i to w jaki sposób Burmistrz traktuje radnych to naprawdę ubliża 

im. Burmistrz zachowuje się ja nauczyciel w szkole, tak nie powinno być. Radna uczestniczy 

w sesjach Rady Powiatu a tam Starosta bardzo szanuje radnych czy są z opozycji czy z koalicji, 

czy wypowiadają się źle czy dobrze są uszanowani, przyjmowani na co dzień i mają od Starosty 

dobre słowo w przeciwieństwie do Burmistrza. Poprosiła o ukrócenie takich praktyk ponieważ 

naprawdę jest to już za dużo.  

 

Burmistrz Szydłowca stwierdził, że nie tylko szanuje radnych ale również szanuje innych 

ludzi i tym się kieruje od dziecka i tak został wychowany.  

 

Przewod. Marek Artur Koniarczyk przekazał informacje od Stowarzyszenia Aktywny 

Szydłowiec z tego co wie, Burmistrz w dniu wczorajszym otrzymał taką informację. Odczytał 

treść pisma: ,,Szanowny Panie Burmistrzu w związku z prowadzoną inwestycją polegającą na 

budowie ciągu pieszo-jezdnego wzdłuż ul. Partyzantów w Szydłowcu, zwracamy się z ogromną 

prośbą o dopilnowanie wysokości krawężników najazdowych nowo realizowanej drogi o ile 

przepisy mówią o maksymalnie 2 centymetrach wysokości w stosunku do poziomu drogi 

przylegającej to dobra praktyka miast, które poważnie podchodzą do budowy infrastruktury 

rowerowej dla mieszkańców polega na całkowitym ich obniżeniu do poziomu zero. 

Zastosowanie niskich krawężników poprawia bezpieczeństwo jej użytkowników. Drogi 

rowerowe budowane są nie tylko dla osób młodych i sprawnych lecz także dla osób starszych, 

których ogromnym problemem ,,podrzucenie” koła przedniego w celu wjazdu na krawężnik. 

W wielu przypadkach osoby te muszą zejść z roweru i podprowadzić rower pod krawężnik. 

Należy tutaj przypomnieć, że największa liczba wypadków osób starszych dotyczy właśnie 

momentu wsiadania bądź zsiadania z rowerów. Niestety praktyka w Powiecie Szydłowieckim 
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pokazuje, że temat krawężników jest traktowany po macoszemu i każda droga dla rowerów ma 

z tym fragmentem drogi duży problem, jaskrawym przykładem jest tutaj jest droga dla rowerów 

w miejscowości Chlewiska gdzie niedopilnowanie wysokości krawężników w momencie 

realizacji inwestycji wymusiło w późniejszym terminie nadlewanie dziwnych asfaltowych ram 

w celu dotrzymania warunków zgodnie z obowiązującymi przepisami. Mamy nadzieję, że 

w naszej gminie uczymy się na cudzych błędach i nie będą one powielane przy realizowanych 

w naszym mieście inwestycjach”.  

Pozwolił sobie zajrzeć do specyfikacji warunków zamienienia tego zadania i to wymaganie, 

które było stawiane wykonawcy dotyczy punktu 5 umowy w szczegółowej specyfikacji 

i występuje tam zapis taki ogólnik, że ustanowienie jest krawężników betonowych 

o rozmiarach 20x30, 15x30. Zwrócił się z prośbą do Burmistrza w związku z tym wnioskiem 

mieszkańców z tego stowarzyszenia czy jest możliwe to w trakcie realizacji tej inwestycji jeżeli 

tak to poprosił o ewentualne przyjrzenie się temu, ponieważ jest to dosyć istotny temat i bardzo 

ważny jeżeli chodzi o użytkowników tych dróg szczególnie ścieżek pieszo-rowerowych.  

 

Burmistrz Szydłowca odpowiedział, że także otrzymał to pismo drogą mailową i przekazał go 

do Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego i Inwestycji odpowiedzialnego za realizację 

tej inwestycji jest także inspektor nadzoru i oczywiście całe przedsięwzięcie musi zostać 

wykonane zgodnie z dokumentacją projektową.  

 

Przewod. Marek Artur Koniarczyk oznajmił, że uczestniczył w ostatni weekend 

w konferencji, o której w najbliższym czasie powie szerzej ale odbyło się spotkanie z Fundacją 

,,Stocznia” na którym była pani przedstawiciel tej fundacji, która zaproponowała możliwość 

skorzystania z narady obywatelskiej ale co za tym idzie udział w projekcie, który dotyczy 

ubóstwa energetycznego, otrzymał w tym temacie poradniki oraz bardzo szeroki zakres 

materiałów, które są niezbędne do wprowadzenia zmian w tym zakresie a z tego co czytał 

w dużym stopniu dotyczy to naszych domostw. Zwrócił się o zapoznanie się z tym 

dokumentem, który po sesji przekaże. Poprosiła aby Gmina Szydłowiec wzięła udział, który 

jest bezpłatny ale jest także możliwość skorzystania z wielu rzeczy pomostowych jeżeli chodzi 

o realizację tego projektu.  

W ostatnim czasie Rada Miejska otrzymała pisma, które przekierował do prac Komisji 

Edukacji, która jest komisją merytoryczną i wiodącą jeżeli sprawy dotyczą spraw nazewnictwa 

ulic i rond w mieście. Rada otrzymała wniosek od LGD Praga Szydłowiec, które prosi o nadanie 

nazwy dla nowo utworzonego ronda w Szydłowca u zbiegu ul. Słomianej i ul. Garbarskiej 

proponowana nazwa tego ronda to ,,Rondo Praga Szydłowiec”. Poprosił aby Komisja Edukacji 

na najbliższym posiedzeniu zajęła się tą sprawą ale także innych ulic, które nie zostały 

wdrożone a które były już omówione, ponieważ na posiedzeniu Komisji Edukacji prosił o to 

aby odpowiedni wydział referatu dróg przygotował kolejne propozycje, aby takie możliwości 

spełnić. Rada otrzymała opinie z IPNu i poprosił aby Komisja Edukacji zajęła się tym tematem.  

Kolejnym tematem jaki poruszył, było pismo od mieszkańca Warszawy, który wnioskował 

o wprowadzenie specjalnie uchwały dotyczącej nagany inwazji Rosji na Ukrainę z elementami 

ludobójstwa, wniosek ten uzasadnia ogromem zniszczeń i fizycznym wyniszczaniem ludności 

przez wojska rosyjskie. Na najbliższym posiedzeniu oraz prezydium będzie prosił aby zająć 

także tą propozycją. Chciałby poznać zdanie radnych w tej sprawie. W załączeniu do pisma 

Rada otrzymała szereg informacji w tym temacie.  

 

Ad 10. 

Na tym porządek XLI sesji został wyczerpany. 
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Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam XLI sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął XLI sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1300 do godz. 1430 

 

Rada podjęła uchwały: XLI/296/22, XLI/297/22, XLI/298/22, XLI/299/22 XLI/300/22, 

XLI/301/22, XLI/302/22. 

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu był Łukasz Stasiak.  

Protokołował: 

Łukasz Stasiak 

 

Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 

 

 


